
Ešte stále, možno aj 
do konca januára,  
si budeme k novému 
roku priať veľa zdravia, 
spokojnosti a úspechov... 
Väčšina z nás nezabudne 
pridať aj veľa radosti. 
Lebo veselá myseľ je 
polovicou zdravia...
Toto známe slovenské 
príslovie je overené 
časom, preto by sme si do 
nového roku mohli pridať 
jedno z predsavzatí, že 
sa budeme viac smiať 
a usmievať. Lebo, ako 
potvrdzujú aj odborníci, 
srdečný smiech doslova 
rozpúšťa napätie, hnev, 
úzkosť a stres. Zaháňa 
všetky negatívne emócie, 
udržiava duševnú 
pohodu, posilňuje 
psychiku, potláča depresiu 
aj nespavosť. Schopnosť 
pozerať sa na veci 
s humorom vám pomôže 
zvládať aj nepriaznivé 
situácie a pozerať sa do 
budúcnosti optimisticky...
Áno, tešme sa na 
priševší rok. Je len na 
nás, či budeme viac 
usmievaní, a tým aj viac 
zdraví.  
Preto prijmite od nás, 
z redakcie želanie 
všetkého dobrého, najmä 
veľa radosti a úsmevov...
PF 2018

Alena Borszéková 
šéfredaktorka
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Na margo

Počet Bánovčanov 
klesol na 18 339, 
je nás za rok 
o 262 menej

Mozaika udalostí 
a faktov za rok 2017 
v našom meste, 
o ktorých sme písali

Koledníci Dobrej 
noviny vyzbierali 
v bánovskej farnosti 
5788 eur 

Vianočný halový 
minifutbalový turnaj 
vyhral nováčik 
z Bratislavy

Vážení spoluobčania,
milí Bánovčania, 

prihováram sa Vám 
v  čase, kedy ešte v každom 
z nás doznieva pokojná 
atmosféra v ianočných 

sviatkov a úprimných želaní všetkého dobrého. 
Čas Vianoc nám priniesol do rodín a medzi 
priateľov viac času na seba a na vzájomné 
obdarovanie. Rok 2017 nám dal de� nitívne  
zbohom a my už môžeme len spomínať, čo so 
sebou priniesol a čo odniesol.  

Pre mesto sa nám počas roka podarilo 
dokončiť viacero dôležitých projektových 
zámerov. Spomeniem len tie najväčšie z nich, 
ktorými boli: dokončenie Komunitného plánu 
sociálneho rozvoja, zrealizovali sme generel 
dopravy na sídlisku Dubnička, zrekonštru-
ovali sme cesty v mestských častiach po 
dobudovaní kanalizácie a postupne sme začali 
s rekonštrukciou chodníkov a ciest v ostatných 
častiach mesta, k tomuto účelu sme schválili 
plán rekonštrukcií ostatných ciest a chodníkov 
na nasledujúci rok, pokračovali sme v  rea-
lizácii ďalšej etapy modernizácie verejného 
osvetlenia, uskutočnili sa aj rekonštrukcie 
v materských školách, kde sme vymenili okná, 
boli sme úspešní vo viacerých projektoch, na 
ktoré sme pre mesto získali � nančné dotácie, 
a v neposlednom rade sme príkladne skvalitnili 
bezpečnosť detí v materských a základných 
školách a taktiež na gymnáziu. Pochváliť 
sa môžeme aj úspechmi aktívnych učiteľov 
i žiakov, ktorí uspeli v rôznych súťažiach. 

Potešili nás úspechy z reprezentácie hádza-
nárok, ktoré postúpili do najvyššej súťaže, 
ale aj šikovných zápasníkov. Na veľmi dobrej 
úrovni bola v uplynulom roku aj spolupráca 
s partnerskými mestami. Dôstojne sme si 
tiež pripomenuli 785. výročie prvej písomnej 
zmienky o meste. K úspechom treba pripočítať 
aj veľmi dobre pripravené pravidelné kultúrne 
a športové akcie. Za veľké pozitívum nášho 
mesta je treba spomenúť významný fakt, že tu 
máme historicky najnižšiu nezamestnanosť. 

Je za nami rok plný rôznych úspechov, 
ale aj prekážok. Nemožno poprieť, že ostali 
aj nevyriešené veci, avšak nejde vždy všetko 
tak rýchlo, ako by sme si priali. Jedným z cit-
livých miest, ktoré ma trápia asi podobne ako 
Vás, je zatvorený zimný štadión. Verím, že 
sa nám predsa len podarí získať prisľúbené 
� nancie a to dlhé čakanie nakoniec prinesie 

so sebou veľkú spokojnosť a radosť z nového, 
plne funkčného zimného štadióna.  Podobne 
ma trápi aj stav ciest a chodníkov v našom 
meste, ale v tejto veci sme, spolu s poslancami, 
schválili plán kompletných rekonštrukcií od 
roku 2018. V štádiu riešenia sú aj bytovky na 
ulici K nemocnici, kde sa nám však podarilo 
dosiahnuť dôležité zmeny. Takmer všetci oby-
vatelia týchto domov už plnia svoje � nančné 
záväzky voči mestu a viacerí sa zamestnali. 
Stojí pred nami ešte veľa výziev a tie sa stali 
našimi prioritami v roku 2018. 

Využívam túto príležitosť a ďakujem 
všetkým organizáciám, � rmám, spolkom i jed-
notlivcom, ktorí sa podieľajú na zveľaďovaní 
nášho mesta. Ďakujem poslancom, ktorí pod-
porili dobré myšlienky a nápady. Ďakujem tiež 
kolegom na úrade, ktorí aktívne prispievajú 
k pozitívnym zmenám v našom meste.

Nový rok je vždy rokom ďalších výziev, ale 
aj túžbou naplniť čo najviac svojich životných 
cieľov. Verím, že správnym stanovením priorít 
v každom dni, spolu s dostatkom húževnatosti, 
sa množstvo takýchto cieľov stane už v roku 
2018 skutočnosťou pre každého z Vás. 

Milí Bánovčania, prajem Vám, nech 
novoročná radosť a pohoda vládnu vo vašich 
rodinách po celý rok. Nech je nový rok pre Vás 
štedrý na zdravie, lásku, úspechy, nech pominú 
nedorozumenia a zavládne Dobro v každom 
Vašom dni. Zo srdca prajem nášmu mestu 
všeobecný rozkvet, ktorý má už stáročia v erbe, 
a celej našej vlasti pokoj, prosperitu a hlavne 
bezpečie a mier.

 Marián Chovanec, primátor mesta
Foto:  Ján Pomothy

Prvý občan mesta v roku 2018 sa narodil ráno na Nový rok 
Malého Fabiána pozdravil aj primátor 

Stalo sa  už v  našom 
meste tradíciou, že prvému 
občanovi, narodenému 
v  novom roku, príde 
osobne zablahoželať aj pri-
mátor Marián Chovanec. 
S  prianím predovšetkým 
dobrého zdravia odovzdal 

už tretieho januára šťastnej 
mamičke Patrícii kytičku 
kvetov. A  k nej úprimné 
želanie radosti z vyrastania 
malého syna k  potešeniu 
nielen rodiny, ale aj celého 
mesta. Vecný dar – detskú 
výbavu si mamička prevzala 

z  rúk Jany Záhumenskej, 
vedúcej odboru sociálnych 
vecí mestského úradu. Ku 
gratulantom sa pripojila aj 
Jana Botková z matričného 
úradu i  redakcia Bánov-
ských novín a  Bánovskej 
televízie.  

Primár gynekologicko-
pôrodníckeho oddelenia 
MUDr. Ján Kurilla, ktorý 
spolu s  vrchnou sestrou 
Tatianou Exlerovou spre-
vádzali návštevu z  magis-
trátu, potvrdil enormný 
nárast pôrodov v bánovskej 

pôrodnici. Len za mesiac 
december ich bolo 53 a  za 
celý rok 552, z toho asi polo-
vica z  mimo bánovského 
regiónu – z Partizánskeho, 
Topoľčian, Trenčína a pod. 
Pri 552 pôrodoch sa naro-
dilo 557 detí (pätoro dvoj-
čiat), z toho 302 chlapcov 
a 250 dievčat. V roku 2016 
to bolo o 21 detí menej.

Prvého januára 2018 
presne o  83 minút neskôr 
po Fabianovi sa v  bánov-
skej pôrodnici narodil 
ďa lší ma lý Bánovčan 
Alexander Daniš s váhou 
3090 gramov, za prvé tri 
januárové dni nového roka 
to bolo až sedem pôrodov. 
Najmenším Bánovčanom 
a  ich rodinám želáme 
zdravie a  spokojný život 
v našom meste!

 Text a foto: 
 Alena Borszéková 

Prvý malý Bánovčan nového roka sa 
prihlásil na svet už prvého januára 

ráno pred siedmou hodinou. Mamička 
Patrícia Rácová strávila silvestrovskú 
noc v bánovskej pôrodnici v termíne, 
aký očakávala. Prvé dieťa tejto mladej 
ženy nakoniec prišlo na svet o 6.40 h 
sekciou s váhou 3770 gramov a dĺžkou 
50 centimetrov. Malého Fabiána Ráca 
priviedol na svet pôrodník  MUDr. Juraj 
Wallenfels.

Primátor Marián Chovanec s  mamičkou Patríciou 
Rácovou a Fabiánom - prvým občanom mesta v roku 2018

Neprehliadnite!
Ples Mikroregionu 

Bánovecko sa uskutoční 
v sobotu 20. januára 

v Mestskom kultúrnom 
stredisku na Severe 
a Ples športovcov 

o týždeň neskôr 27. 
januára, tiež v MsKS. 

Fašiangová sezóna 
začína od Troch kráľov!
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Mozaika udalostí a faktov za rok 2017 v našom meste
 Sedemnásteho janu-

ára 2017 podpísali pri-
mátor mesta Bánovce 
nad Bebravou Marián 
Chovanec a starosta mesta 
Kopř iv n ic e  M i ros lav 
Kopečný Memorandum 
o  spolupráci. Oficiálny 
podpisový akt sa usku-
točnil v  priestoroch Mest-
ského úradu Kopřivnice, 
ktorému predchádza lo 
schválenie poslancov oboch 
samospráv. Výsledkom 
tejto medzinárodnej spo-
lupráce bude partnerstvo 
a spoločný rozvoj v oblasti 
kultúry, športu, cestovného 
ruchu a  školstva. Súčasne 
bude vytvorený priestor aj 
pre spoluprácu medzi zdru-
ženiami a organizáciami. 

  Mesto Bánovce 
nad Bebravou, na základe 
výstupov z komisie dopravy 
a  pracovného stretnutia 
s   p os la nc a m i  M sZ , 
začalo realizáciu zmeny 
organizácie dopravy na 
sídlisku Dubnička v zmysle 
vypracovaného Generelu 
dopravy. Mesto tak reago-
valo aj na podnety občanov, 
aby vyhovelo predloženým 
požiadavkám a skvalitnilo 
dopravnú situáciu na síd-
lisku. Ide najmä o  zmeny 
zjednosmernenia ulíc.

 Vedenie mesta na 
čele s  primátorom Mari-
ánom Chovancom priví-
talo 31. januára ministra 
školstva, vedy, výskumu 
a športu Petra Plavčana. Na 
pôde magistrátu sa  stretol 
s  riaditeľmi základných 
škôl z mesta, navštívil Zák-
ladnú školu Školská, kde 
žiakom odovzdal polročné 
v ysvedčenie, a  popo-
ludní v  ZŠ Duklianska 
diskutoval s  občanmi, 
prevažne pedagógmi a 
zamestnancami školských 
zariadení. Ministra a jeho 
riaditeľa komunikačného 
odboru Matúša Stračiaka 
sprevádzala okrem iných aj 
riaditeľka odboru školstva 
a kultúry TSK Daniela 
Hilčíková a  zástupcovia 
okresnej organizácie SNS 
s  predsedom Martinom 
Mikušom, ktorí program 
ministra zorganizovali.

 Okres  Bánovce nad 
Bebravou spolu s  okresmi  
Svidník, Revúca a  Par-
tizánske patrí dlhodobo 
k najbezpečnejším okresom 
v  SR. V  týchto okresoch 
je   zaznamenaný najnižší 
počet trestných činov. 
Bezpečnostná situácia 
v okrese je stabilizovaná. V 
roku 2016 nedošlo k mimo-
riadnym udalostiam. Za 
rok 2016 bolo v územnom 
obvode Okresného riadi-
teľstva Policajného zboru  

v Bánovciach nad Bebravou  
spáchaných celkom 462 
trestných činov. Objasne-
ných bolo 307, čo predsta-
vuje objasnenosť 66,45 %. 

 Mesto Bánovce nad 
Bebravou pripravuje na 
rok 2017 ešte kvalitnejšiu 
prevenciu ako v uplynulom 
roku. Dôvodom je dotácia, 
k torú schvá l i la Rada 
vlády SR pre prevenciu 
kriminality. Celková suma, 
ktorú mestu poskytne 
Ministerstvo vnútra SR, 
predstavuje 10  000 eur. 
Ide o  podporu projektu 
Poznaním k  hodnotnému 
životu, ktorý bol nedávno 
úspešne v yhodnotený 
materskými a  základnými 
školami a taktiež  gymná-
ziom. Jedným z  dôvodov 
tak vysokej dotácie bolo 
ú spe šné u m ies t nen ie 
v národnom kole a kvalitné 
výsledky práce. Bánovce 
nad Bebravou tak v súčas-
nosti patria medzi najbez-
pečnejšie mestá.

 Ples športovcov bol 
tradične príležitosťou, kde 
sa odovzdávali ocenenia 
najlepším športovcom za 
rok predchádzajúci. Tento 
rok priniesol hneď dve 
zmeny – oceňovanie sa pre-
sťahovalo do obradnej siene 
a porota po prvýkrát uviedla 
do Siene slávy štyroch 
bý valých výnimočných 
športovcov. V  kategórii 
jednotlivcov mládeže sa 
víťazkou stala Karolína 
Matušincová z Hádzanár-
skeho klubu Sokol z druž-
stva dorasteniek a  žien. 
Druhé miesto patrilo Alici 
Nikovej z  Karate klubu 
Trend a  tretie Stanislavovi 
Turoňovi  z FK Spartak. Z 
dospelých športovcov naj-
viac bodov u poroty získal 
silák Róbert Valach z  MaJ 
Fit clubu. Druhé miesto 
získa l cyk l ista Lukáš 
Bátora z  Klubu x-Road 
a  tretie Eva Turková z HK 
Sokol. Novou kategóriou 
v  oceňovaní športovcov je 
Sieň slávy. Porota rozhodla, 
že ako prví do Siene slávy 
„vstúpili“ Ľuboslav Ježo, 
Ľubomír Matušík, Jozef 
Lipták a Martin Peterka.

 Desiatky pedagógov 
a osobností z oblasti 
školstva i  spoločenského 
života si 31. marca z rúk 
ministra školstva, vedy, 
výskumu a športu SR Petra 
Plavčana prevzali Veľké 
a Malé medaily sv. Gorazda 
a ďakovné listy. Medzi 26 
pedagógmi ocenenými 
Veľ kou medai lou sv. 
Gorazda z celého Slovenska 
bola aj Rudolfa Novotná 
z  Gymnázia J. Jesenského 
v Bánovciach nad Bebravou, 

ktorá je zároveň poslan-
kyňou TSK a MsZ. Získala 
ju za kvalitnú pedagogickú, 
mimoškolskú, lektorskú a 
komunálnu prácu.   

  Komunitný plán 
sociálnych služieb mesta 
na roky 2017 – 2023 mohli 
občania pripomienkovať 
do 19. mája, schválený bol 
MsZ 21. júna, kde sa okrem 
neho riešilo aj oplotenie 
areálu pri ZŠ Gorazdova, 
nový chodník na cintoríne 
v  Horných Ozorovciach 
a  stále viac pálčivá otázka 
osudu obyvateľov na  ulici 
K nemocnici...  

 Vedenie mesta pri-
kročilo k digitalizácii mest-
ských kroník za posledných 
109 rokov. Úloha bola 
zadaná firme NUPSESO 
v  Nitre. Zdigitalizované 
boli kroniky mesta od 
roku 1900 až do roku 2009. 
K  týmto oficiálnym kro-
nikám mesta pribudlo i zís-
kanie cennej kroniky Gejzu 
Krumpolca, ktorá bola 

dlhé roky tzv. „šu� íkovou“ 
kronikou, keďže zachytáva 
obdobie tzv. Slovenského 
štátu v  našom meste, 
presne roky 1938-1945. Ku 
kompletizácii hlavných 
prameňov k dejinám Báno-
viec bude ešte patriť digi-
talizácia Mestskej knihy 
z  roku 1575. Jej prepis do 
súčasnej slovenčiny vďaka 
Lucii Macalíkovej už má 
mesto k dispozícii, chce ho 
však doplniť i o originálne 
znenie a vzhľad tejto jednej 
z  najstarších a  najzacho-
valejších mestských kníh 
Slovenska

 Jedným z  dokladov 
toho, že vedeniu mesta 
Bánoviec nad Bebravou 
záleží na skvalitňovaní 
poskytovania zdravotnej 
starostlivosti pre svojich 
občanov v miestnej nemoc-
nici, je dotácia v  sume 
2 500 eur. Z uvedenej sumy, 
v  celkových nákladoch 6 
204 eur,  nemocnica zakú-
pila špeciálne prístroje na 
rehabilitáciu a na operačnú 
sálu.  Vedenie mesta verí, 

že vzájomná komunikácia 
a  dobré vzťahy s  nemoc-
nicou,  budú naďa lej 
pretrvávať, a  napomáhať 
k pozitívnemu hodnoteniu 
celého regiónu.  

 Evidovaná miera 
nezamestnanosti v  okrese 
Bánovce nad Bebravou 
poklesla v júni na 4,35 %. 
Dobrou správou je, že miera 
evidovanej nezamestna-
nosti poklesla aj napriek 
tomu, že do evidencie 
uchádzačov o zamestnanie 
sa zaevidovali uchádzači 
o  zamestnanie po absol-
vovaní vysokoškolského 
štúdia. 

 Čerstvo obnovená 
dlhoročná spolupráca s 
moravskou Kopřivnicou 
nabrala na obrátkach! 
Dvadsiateho septembra 
do nášho mesta zavítala 
takmer stovka bývalých 
z a me s t n a nc ov  Tat r a 
Kopřivnice, aby si prezreli 
bý va lý v ýrobný areá l 
bánovskej Tatry a aby sa 

stretli s našimi tatrovákmi. 
Bolo to prvé stretnutie 
po zániku závodu Tatra 
v  Bánovciach. Spolupráca 
s  Kopřivnicou v  oblasti 
v ýroby zača la presne 
pred šesťdesiatimi rokmi.  
Vedenie nášho mesta zor-
ganizovalo odvetnú náv-
števu 19. októbra. Celkom 
dva autobusy našich tatro-
vákov, vrátane primátora 
Mariána Chovanca a jeho 
zástupcu Petra Bulíka, 
priv íta l i predstavitel ia  
partnerského mesta v kon-
ferenčnej sále mestského 
úradu. Starosta Kopřivnice 
Miroslav Kopečný potvrdil 
a  tlmočil iba dobré dojmy 
kopřivnických seniorov 
z  návštevy v  Bánovciach 
pred mesiacom. Už teraz 
pozval všetkých na oslavy 
70. v ýročia pov ýšenia 
Kopřivnice na mesto, ktoré 
sa uskutočnia v  druhej 
polovici augusta 2018.

 Na základe uzne-
senia mestského zastupiteľ-
stva  z  29. mája 2017 bola 
schválená realizácia opráv 

a  rekonštrukcií komu-
nikácií na území mesta. 
Financované budú formou 
PPP projektu. Schválená 
výška investície je v sume 
1,1 milióna eur so splat-
nosťou   na obdobie desia-
tich rokov. V  prvej etape 
sa budú realizovať rekon-
štrukcie nasledovných ulíc: 
A. Hlinku, Sládkovičova, 
Moy z esova ,  Hol lého, 
K  priehrade. Na sídlisku 
Dubnička to budú ulice: 
Mojmírova, Novomeského, 
A. Dubčeka, Husitská nová 
a Matice slovenskej. Rekon-
štrukcia bude zahŕňať 
výmenu povrchu vozovky 
a  priľahlých chodníkov. 
V  súčasnosti prebieha 
príprava verejného obstará-
vania na zhotoviteľa diela. 
Mesto predpokladá, že po 
úspešnom vybavení všet-
kých zákonných povinností  
bude  termín realizácie na 
jar 2018.   

 Súčasťou výstavy 
Senior expo v Trenčíne bolo 
aj slávnostné odovzdávanie 
vyznamenania I. stupňa, 
ktoré udeľuje Ústredie JDS 
svojim  členom za dlho-
ročnú obetavú prácu, dob-
rovoľnícku činnosť, pomoc 
a spoluprácu v prospech 
rozvoja organizácie JDS a v 
prospech staršej generácie. 
Toto ocenenie si prevzala 
aj dlhoročná predsedníčka 
Okresnej organizácie JDS 
Bánovce nad Bebravou 
Jozefa Sokolíková.

 Zmeny v rozpočte, 
ale aj havarijný stav objektu 
Základnej školy na Goraz-
dovej ulici a príprava osláv 
výročia mesta, vrátane 
osadenia symbolických 
kameňov,  boli tými témami 
z a sad a n ia  mest ského 
parlamentu 25. októbra, 
ktoré priniesli najdlhšie 
diskusie medzi poslancami, 
v prípade ZŠ Gorazdova aj 
za účasti rodičov žiakov. 
Výnimočné bolo aj tým, že 
rokovanie sa prvýkrát pre-
nášalo cez internet naživo. 

 Múzeum Partizán-
skej brigády Jana Žižku, 
ktoré bolo tri roky  umiest-
nené v samostatnej budove 
na Jankovom vŕšku, na 
jeseň tohto roku našlo 
vhodné priestory v  Bánov-
ciach nad Bebravou. Stalo 
sa tak prvým múzeom 
svojho druhu na pôde 
nášho mesta. Pozvanie na 
slávnostné znovuotvorenie 
prijali poslanec Národnej 
rady SR Ľubomír Želiezka, 
poslanec NR SR a  pred-
seda TSK Jaroslav Baška, 
poslankyne TSK a  MsZ 
Rudolfa Novotná a  Mária 
Hajšová, primátor mesta 
Marián Chovanec, pred-

nosta Okresného úradu 
v Bánovciach nad Bebravou 
Michal Kapuš a ďalší hostia. 
Prítomných privítali Ján 
Holička a Emília Peťovská 
zo SZPB, ktorí sa o vznik, 
prevádzku a následne pre-
sťahovanie múzea zaslúžili 
najviac.

 Nevyspytateľné jese-
nné počasie neumožnilo 
27. októbra popoludní 
otvoriť oslavy výročia prvej 
písomnej zmienky o meste 
kultúrnym programom 
v podaní detí ZÚŠ Dezidera 
Kardoša pri symbolickom 
základnom kameni mesta 
na námestí. Napriek dažďu 
sa tu však stretlo vedenie 
mesta, pozvaní hostia 
i občania, aby si pripome-
nuli výročie a  v  krátkosti 
aj históriu mesta. Oslavy 
v ý ro č i a  p ok r a č ov a l i 
slávnostným zasadaním 
mestského parlamentu 
v  ZUŠ Dezidera Kardoša. 
Z  rúk primátora Mariána 
Chovanca a  jeho zástupcu 
Petra Bulíka si ocenenia 
prevzalo deväť osobností, 
z toho štyri in memoriam, 
za ktorých si prišli prevziať 
ocenenie ich najbližší 
pr í bu zní .  Ocenený mi 
osobnosťami boli Vladimír 
Harinek, Rudolf Šúň, 
Ľudovít Matejov, Marta 
Čaplánová, Rudolf Amrein, 
Oľga Šarinová, Miroslav 
Patro, Vladimír Šuvada  a 
Jozef Trgyňa. Primátor 
udelil ďakovný list Ľudo-
vítovi Kiripolskému, Zite 
Hluchej, Antonovi Čuka-
novi, Dominikovi Gurínovi 
a Jozefovi  Krupárovi.

 Štvrtého novembra 
sme ako voliči rozhodli, 
že Jaroslav Baška ostáva 
vo svojej funkcii predsedu 
Trenčianskeho samospráv-
neho kraja. A potvrdili sme 
najmä to, že tri dlhoročné 
poslankyne za TSK, ktoré 
zastupovali okres Bánovce 
nad Bebravou doteraz, budú 
v tom pokračovať, teraz už 
po novom -  celých päť rokov. 
Voliči Bánovského okresu si 
mohli vyberať z  18 kandi-
dátov na posty poslancov 
TSK. Najviac hlasov – až 
3425 získala nezávislá kan-
didátka Zuzana Máčeková, 
starostka obce Uhrovec. 
Ďalšia nezávislá kandi-
dátka Rudolfa Novotná, 
školská psycholog ička 
a  pedagogička Gymnázia 
J.  Jesenského získa la 
2692 hlasov. Nominantke 
koalície Smer-SD, SNS, 
Most-Híd a Strany zelených 
Márie Hajšovej, tajomníčke 
Fakulty špeciálnej techniky 
Trenčianskej univerzity 
Alexandra Dubčeka v Tren-
číne, prejavilo dôveru 2422 
voličov.    (ab)

Symbolický základný kameň mesta osadený tesne pred 
oslavami 785. výročia prvej písomnej zmienky o meste 
Bánovce (Villa Ben) pod lipou na námestí 
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Oznamy 
mesta

Prvého januára 2018 
okolo 8. hodiny ráno sa 

v bánovskej pôrodnici 
narodil druhý malý 

Bánovčan Alexander 
Daniš. Vážil 3090 

gramov a meral 
50 cm... Foto: NsP

Nové 
publikácie 
v knižnici

Mesto Bánovce nad 
Bebravou poskytlo mest-
skej knižnici nové pub-
likácie Rady nielen pre 
rodičov a Rady nielen pre 
seniorov, aby mal k nim 
prístup každý občan. 
V súčasnosti ich získavajú 
postupne všetky školy 
v meste. Počas akcií so 
zameraním na bezpečie 
detí, dostávajú materské 
a základné školy aj 
ďalšie prezentačné 
materiály projektu 
Poznaním k hodnotnému 
životu. Projekt � nančne 
podporila Rada vlády 
Slovenskej republiky pre 
prevenciu kriminality.      
 Tlačová správa mesta 

Poznámka: Povinnosť 
pravidelného uvádzania 
kto projekt � nančne 
podporil, vyplýva mestu 
zo zmluvy uzavretej 
s Ministerstvom vnútra 
SR. V nej sa mesto 
Bánovce nad Bebravou 
zaviazalo, že počas 
realizácie projektu bude 
pravidelne uvádzať vyššie 
uvedenú vetu.

Mesto Bánovce 
nad Bebravou 
zverejňuje 
zámery:
 Nájom časti pozemku 
z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa medzi 
mestom Bánovce nad 
Bebravou ako prenají-
mateľom a spoločnosťou 
GRYF media s.r.o., 
Pažite 56, 010 09 Žilina, 
IČO: 36382884, ako 
nájomcom.

 Nájom časti pozemku 
z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa medzi 
mestom Bánovce nad 
Bebravou ako prenají-
mateľom a spoločnosťou 
KRAST s.r.o., J. Hollého 
1176/2, 957 01 Bánovce 
nad Bebravou, IČO: 45 
614 296, ako nájomcom.

Bližšie informácie o obi-
dvoch zámeroch získate 
na stránke mesta www.
banovce.sk

Počet obyvateľov mesta klesol na 18 339
Je nás oproti minulému roku o 262 menej 

Počet obyvateľov mesta 
Bánovce nad Bebravou k 31. 
decembru 2016 bol 18 601, 
za rok 2016 počet poklesol 
o 216. Stav obyvateľstva k 31. 
decembru 2017 bol 18  339 
obyvateľov, čo je za minulý 
rok pokles až o 262 obyva-
teľov. Hlavným dôvodom 
bolo odsťahovanie. 

Pod ľa  i n for mác i í 
Mileny Gieciovej z evidencie 
obyvateľov v  samotnom 
meste býva 15 544 obyva-
teľov a  551 Bánovčanov má 
trvalé bydlisko bez udania 
presnej adresy, len ako mesto 
Bánovce nad Bebravou. 
Mestská časť Biskupice 
má 389 obyvateľov, Dolné 

Ozorovce 827, Horné Ozo-
rovce 471 obyvateľov a Malé 
Chlievany 557 obyvateľov. 
Za rok  2017 sa narodilo 179 
detí, z  toho 85 dievčat a  94 
chlapcov, zomrelo 162 ľudí, 
z toho 84  žien a 78 mužov. Za 
minulý rok sa prisťahovalo 
len 184 ľudí a odsťahovalo sa 
až 458 Bánovčanov.  (ab)

Vážení pacienti, kolegovia a priatelia!

Nový rok nie je len prelomový medzník v kalendári, ale  
znamená aj nové plány a predsavzatia, ktoré by sme 
počas nastávajúceho roka chceli naplniť.   Súčasne je prí-
ležitosťou na hodnotenie, aký bol uplynulý rok 2017. Život 
je sám o sebe pestrý a každého z nás postretli aj zlé dni 

obsiahnuté  trápením a nezdarom, ako aj dni dobré, veselé a šťastné. A na 
tom dobrom je potrebné naďalej pracovať, napĺňať svoje predstavy a vízie 
a nebáť sa strastí. 

Ďakujem všetkým, ktorí boli nemocnici v minulom roku oporou. 
Osobitne mi dovoľte poďakovať sa tým, ktorým záleží na našej bánovskej  
nemocnici.  

Milí Bánovčania, želám Vám, aby ste v roku 2018 prežili viac krajších 
dní ako tých horších. Prajem Vám hlavne pevné zdravie a veľa úspechov 
v osobnom a pracovnom živote. 

 MUDr. Mina Bobocká

Poďakovanie mestu
od školákov za prijatie

V mene všetkých žiakov 
3.A a 3.B triedy a učiteliek 
Mgr. Ligockej a Mgr. Bla-
hovej zo Základnej školy   
Partizánska Vám veľmi 
pekne ďakujeme za ústretové 
prijatie na mestskom úrade 
dňa 13. decembra 2017.  Sme 
veľmi radi, že sme mohli 
navštíviť MsÚ a prezrieť 
si jeho priestory.   Veľmi si 
ceníme stretnutie s pánom 
primátorom Mariánom 
Chovancom, ktorý sa nám 
venoval a sprevádzal nás. 
Keďže sa na vlastivede zaobe-

ráme problematikou miest a 
obcí, spoznávame naše mesto, 
jeho symboly, významné 
miesta a osobnosti, rozšírili 
sme si vedomosti o fungovaní 
miestnej samosprávy tým naj-
lepším zážitkovým spôsobom. 
Pán primátor deťom poroz-
prával o histórii i aktuálnom 
fungovaní mesta a ochotne 
odpovedal na ich zvedavé 
otázky. Deti potešili aj dar-
čeky v podobe pier a sladkostí. 
Návšteva mala dobrú odozvu 
u detí a priniesla im nové 
poznatky.  Viera Blahová

V roku 2018 oslávime významné výročia 

Druhý ročník Participatívneho-komunitného rozpočtu TSK

Viaceré z podujatí sa 
pri tejto príležitosti usku-
točnia za účasti najvyšších 
štátnych predstaviteľov. 
Časť z nich zorganizuje 
Úrad vlády SR.

Oslavy významných 
historických výročí chápe 
vláda ako neopakovateľnú 
príležitosť prispieť za účasti 
štátu k vzájomnej spolupat-
ričnosti občanov Slovenska. 
Chce posilniť identi� káciu 
Slovákov so slovenskou 

štátnosťou, ich vzájomnú 
súdržnosť, kultivovať ich 
vlastenectvo. Ciele si dala 
s vedomím, že na tieto 
historické udalosti zostáva 
rozdielna vnímavosť a rôzne 
citlivosti. Nadchádzajúce 
výročia podľa vlády vytvá-
rajú tiež unikátnu príležitosť 
upevniť vzájomné politické 
vzťahy a posilniť sympatie 
medzi Slovákmi a Čechmi. 
Mladej generácii sa bude 
štát snažiť v roku 2018 dodať 

povedomie o výnimočnosti 
a význame týchto vzťahov 
nielen v minulosti, ale aj v 
súčasnosti. 

Vláda absolvuje 6. 
novembra 2018 slávnostné 
výjazdové zasadnutie veno-
vané 100. výročiu vzniku 
Československej republiky. 
Pri tej istej príležitosti 
sa uskutoční aj spoločné 
slávnostné zasadnutie vlády 
Slovenskej republiky a 
Českej republiky. Vrcholom 
podujatí organizovaných 
Úradom vlády potom 
budú Celoštátne oslavy pri 
príležitosti 100. výročia 
vzniku Československej 
republiky. Ich súčasťou 
bude pietny akt i kultúrny 
program. Pri príležitosti 
50. výročia Pražskej jari a 
česko-slovenského obrod-
ného procesu sa napokon 
uskutoční aj Úradom vlády 

organizovaná slávnostná 
pripomienka osobnosti 
Alexandra Dubčeka.

Vláda Slovenskej repub-
liky určila za národného 
koordinátora pre prípravu 
spoločných osláv dejinných 
udalostí medzi Slovenskou 
a Českou republikou Vladi-
míra Valoviča, riaditeľa Slo-
venského inštitútu v Prahe.  
„Tých podujatí, ak zoberiem 
iba česko-slovenské, je 
celkom 52, čo je, myslím, 
veľmi slušný počet na tieto 
výročia... Atraktívnym pre 
divákov bude prezidentský 
vlak, vypravený z  Prahy 
do Bratislavy a  zastaví 
na všetkých dôležitých 
zastávkach. Vypraviť by 
ho mali prezidenti oboch 
republík. Myslím, že to 
bude veľká atrakcia pre 
divákov, zaradené budú 
historické vozne cisára 

Františka Jozefa aj prezi-
dentov Masaryka a Husáka 
z  pražského Národného 
technického múzea,“ dodal 
Valovič. Ďalším podujatím 
podľa jeho vyjadrenia 
bude reprezentačná česko-
slovenská výstava na Bra-
tislavskom hrade, ktorá 
potrvá do októbra, potom 
sa presťahuje do Národ-
ného múzea v  Prahe. Jej 
gestormi sú obidve národné 
múzeá. V  júli to bude 
stretnutie Čechov a  Slo-
vákov na Veľkej Javorine. 
Už v  polovici januára sa 
uskutoční stretnutie verej-
noprávnych médií ČR a SR, 
kde sa pripraví koncept 
medializácie a  propagácie 
jednotliv ých podujatí. 
K  50. výročiu Pražskej jari 
pripravuje RTVS niekoľko 
dokumentov o Alexandrovi 
Dubčekovi.    (zdroj TASR)

V  roku 2017 prišiel 
Trenčiansky samosprávny 
kraj (TSK), ako priekopník 
spomedzi krajov, s novinkou 
zavedenia Participatívneho-
komunitného rozpočtu. 
Ten dal možnosť občanom 
na území kraja rozhodnúť 
o použití   časti verejných 

� nancií. Rovnako tomu bude 
aj v roku 2018.

Po úspešnom premié-
rovom ročníku Participatív-
neho-komunitného rozpočtu 
(PKR), vďaka ktorému sa 
podarilo za 99 tisíc eur zo 
župnej pokladnice zreali-
zovať celkom 28 jedinečných 

projektov, odštar tova l 
1.  januára 2018 v  poradí 
druhý ročník PKR Tren-
čianskeho samosprávneho 
kraja. Od prvého dňa nového 
roka 2018 môžu jednotlivci, 
skupiny, školy, triedy, mestá, 
obce, záujmové skupiny či 
organizácie a inštitúcie, ktoré 

sídlia, resp. žijú na území 
Trenčianskeho kraja, pred-
kladať svoje nápady alebo 
návrhy projektov, ktorých 
realizáciu by vo svojom okolí 
uvítali.

Premeňte svoju myš-
lienku v roku 2018 na realitu! 
Ak je váš nápad prínosný 

pre širokú verejnosť či 
komunitu, môžete ho poslať 
na adresu Trenčianskeho 
samosprávneho kraja. Viac 
informácií na webovom 
sídle www.tsk.sk v  sekcii 
Financie, Participatívny-
komunitný rozpočet.
 Tlačová správa TSK, krátená

P rvého januára sme si pripomenuli 
25. výročie vzniku novodobej 

štátnosti - Deň vzniku SR. Slovensko 
v roku 2018 oslávi 100. výročie vzniku 
Československa a 50. výročie česko-
slovenského obrodného procesu pod 
názvom Pražská jar. 

Platená inzercia
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Desaťročná tradícia obdarovávania rodín v núdzi na úrade 
Pätnásteho decembra v Bánovciach 

nad Bebravou zorganizovali zamest-
nanci odboru sociálnych vecí a rodiny 
už 10. ročník tohto stretnutia v priesto-
roch úradu. Boli vybraté rodiny s deťmi, 
ktorých � nančná situácia je neľahká, 
a  rodiny, kde  majú ťažko zdravotne 
postihnuté dieťa. Snahou zamest-
nancov úradu je pomôcť ekonomicky 
slabším rodinám nad rámec  zákonom 
stanovenej povinnosti, nakoľko im 
osud týchto rodín nie je ľahostajný. V 
rámci stretnutia bolo obdarovaných 

takmer 30 detí. Toto je jasný príklad 
toho, že zamestnanci ÚPSVaR, 
pracoviska Bánovce nad Bebravou, 
nepomáhajú ľuďom len preto, že je to 
ich pracovná povinnosť vyplývajúca zo 
zákona, ale pomáhajú preto, že to cítia 
priamo  zo srdca. Vianočné stretnutie 
otvorila riaditeľka odboru sociálnych 
vecí a  rodiny Iveta Duchoňová. Via-
nočnú atmosféru umocnili hudobníci 
z  Pastoračného centra Partizánske 
krásnym vystúpením. Riaditeľka 
odboru záverom poznamenala, že 

cieľom stretnutia je poskytnutie mate-
riálnej pomoci deťom, ktoré vyrastajú 
v  rodinách so zložitými a  vôbec nie 
jednoduchými materiálno-ekonomic-
kými problémami. Materiálnu pomoc 
predstavoval balíček s hygienickými, 
školskými pomôckami a  sladkosťami, 
ktoré získali zamestnanci od sponzorov 
– miestnych podnikateľských subjektov 
a taktiež prispeli samotní zamestnanci 
úradu a ich rodinní príslušníci. Veríme, 
že v tejto krásnej tradícii sa bude ďalej 
pokračovať.  ÚPSVaR Partizánske

Už v roku 2007, kedy bol 
zamestnancami ÚPSVaR 

Partizánske, pracoviska Bánovce 
nad Bebravou, zorganizovaný prvý 
ročník vianočného stretnutia pre 
deti z ekonomicky slabších rodín, 
nasvedčoval, že sa stane tradíciou 
do budúcich rokov. A stalo sa. 

Kurzy sebaobrany pre gymnazistky v rámci telesnej výchovy

Ide o ďalšiu súčasť pro-
jektu s názvom Poznaním k 
hodnotnému životu, ktorý 
realizuje mesto v  rámci 
aktivít zameraných na bez-
pečie všetkých obyvateľov. 

Najmä pre deti a seniorov. 
Rodičia, ani pedagógovia 
nemusia mať žiadne obavy 
zo zranenia, lebo je vedený 
jednoduchou a zábavnou 
formou. Záruku ich bez-

pečia, ako aj kvality kurzu, 
sú tiež znalosti inštruktora 
Miroslava Schlesingera, 
ktorý sa venuje výcviku 
bojových umení, vrátane 
policajnej sebaobrany, už 
tridsaťpäť rokov. Vyučo-
vacia hodina prebieha vždy 
za prítomnosti pedagóga. 
Prvých lekcií kurzu sa 
zúčastnila aj riaditeľka 
školy Elena Kacvinská, 
ktorá tento druh aktivity 
osobne podporila. Ako 
vidia kurz sebaobrany 
žiačky, je zrejmé zo spätnej 
väzby, z ktorej časť uvá-
dzame: „Myslím, že raz 

veľmi oceníme, že sme mali 
možnosť sa ju naučiť, ale aj 
využiť a zachrániť sa. Preto 
sa chcem veľmi poďakovať za 
nás dievčatá. Určite odpo-
rúčame aj iným triedam 
túto akciu a  zároveň sa 
tešíme a  dúfame, že nám 
pán Schlesinger ukáže ďalšie 
možnosti ako ochrániť 
seba v  nepredvídaných 
situáciách.“

V súčasnej dobe sa 
stáva sebaobrana čoraz 
viac stredobodom záujmu 
nielen žien, ale aj mužov. 
Kvalitných trénerov hľa-
dajú pre svoje deti taktiež 

rodičia. Dôvodom je fakt, že 
pocit bezpečia patrí medzi 
základné hodnoty, ktoré 
výrazne ovplyvňujú každý 
náš deň. Ak ho nemáme, 
stávame sa nepokojnými, 
nevieme sa koncentrovať 
a  stres nám postupne 
narušuje zdravie. Ak 
pocit bezpečia máme, sme 
pokojnejší, šťastnejší, ale aj 
zdravší. A práve tieto sku-
točnosti sa stali podnetom 
prijať ponuku a  spestriť 
hodiny telesnej výchovy na 
gymnáziu. Zaujímavosťou 
je, že v niektorých kraji-
nách je výučba sebaobrany 

o� ciálnou súčasťou učeb-
ných osnov. Gymnázium 
ide teda s dobou a � exibilne 
sa prispôsobuje novým 
trendom vo vyučovacom 
procese. Ktoré zo škôl 
v Bánovciach nad Bebravou 
sa do tohto projektu zapoja, 
závisí istotne aj od záujmu 
rodičov.

Projekt je realizovaný 
pod záštitou primátora 
Mariána Chovanca a 
� nančne ho podporila Rada 
vlády Slovenskej republiky 
pre prevenciu kriminality.           

 Tlačová správa mesta

Gymnázium Janka Jesenského, 
v spolupráci s mestom Bánovce 

nad Bebravou, pripravilo pre študentky 
školy zaujímavé a súčasne veľmi 
praktické oživenie hodín telesnej 
výchovy. Od decembra totiž absolvujú 
kurz sebaobrany. 

Materské centrum Anjelikovo oslávilo 10. výročie založenia
Úžasné priateľstvá a pomoc pri zvládaní materstva

H istória materských 
centier na Slovensku siaha 
do začiatkov rokov 2000 - 
2001, kedy začalo prelomové 
obdobie zakladania mater-
ských centier z iniciativy 
matiek, ktoré začali rozvíjať 
predstavu vlastných centier 
v mieste svojho bydliska. 
Prvého decembra 2007 sa aj 
v našom meste slávnostne 
otvorili priestory Mater-
ského centra Anjelikovo…

O vznik Anjelikova 
sa postarali tri aktívne 
mamičky – Renáta, Anita a 
Zuzana s veľkou podporou 
rodiny, priateľov, priaz-
nivcov, sponzorov a mesta 
Bánovce nad Bebravou, 
ktoré poskytlo priestory v 
areáli Materskej školy na 
Radlinského ulici. Hlavným 
zámerom iniciátorek tejto 
myšlienky bola potreba 
vytvorit chýbajúci priestor, 
kde môžu  matky zmysluplne 
tráviť čas so svojimi malými 
deťmi, stretávať sa počas 
materskej dovolenky, reali-
zovať sa, tvoriť a vzdelávať. 
Vytvorili príjemné priesto-
rové zázemie s herňou, kde 
sa realizujú tí najmenší a 
zároveň aj ich mamičky. 

Listujúc kronikou ani 
nevieme spočítať to množ-
stvo pravidelných aktivít, 
podujatí, prednášok, karne-
valov a osláv, ktoré aktívne 
mamičky za desať rokov 
vlastnými silami pripravili. 
Aktivity v MC sú rozmanité 
a závisia  od záujmov mami-
čiek, ktoré sú členkami, 
a lebo návštevníčkami. 
Zakladateľ ky odovzdali 
svoju „pochodeň“ a hlavnú 
myšlienku komunitnej práce 
a dobrovoľnosti a Anjelikovo 
dodnes žije svoj život bohatý 
na činnosti  a funguje práve 
len vďaka dobrovolnému 
záujmu mamičiek, ktoré 
svojpomocne udržiavajú 
chod centra bez nárokov na 
odmenu. Dnes už má Anje-
likovo v našom meste pevné 
miesto a je tam živo každý 
pracovný deň, ročne evidu-
jeme okolo 1800 návštev. 

Č o  A n j e l i k o v o 
mamičkám prináša do ich 
životov a čo si o ňom myslia, 
vyjadria najlepšie samé 
svojimi pozdravmi, ktoré 
zanechali v našej kronike 
pri príležitosti 10. výročia 
založenia tohto obľúbeného 
centra:

„Ďakujem Anjelikovo za 
novú rodinu, úžasné priateľ-
stvá a návod ako zvládnuť 
materstvo.“ Peťka.

„Anjelikovo začalo 
organizovať koncerty pre 
deti, prinieslo kultúru pre 
tých najmenších v čase, keď 
ešte takéto podujatia v našom 
meste neboli. Ďakujeme za 
to.“  Janka. 

„Anjelikovo mi dalo 
možnosť sa realizovať aj 
počas materskej dovolenky, 
možnosť mojim deťom stre-
távať sa s rovesníkmi a mne 
spoznať úžasné inšpirujúce 
maminky a zdieľať s nimi 

radosti i starosti. Anjelikovo 
spája.“ Zuzana. 

„Veľmi oceňujem rôzne 
odborné prednášky, ktoré 
sa organizujú a ktoré mi v 
mnohom pomohli, najmä v 
prvých mesiacoch materstva.“ 
Janka. 

„Ďakujem MC Anjeli-
kovo za všetky priateľky a 
všetkých kamarátov mojich 
detí.“ Eva. 

„S Anjelikovom sa stá-
vame lepšími.“ Renáta

Ďakujeme v mene všet-
kých mamičiek, ktoré sa po 
celé roky podieľali a aktívne 
podieľajú na chode MC 

Anjelikovo, za všetky krásne 
slová ocenenia a vďaky, za 
všetky tie pozitivně vzťahy 
a emócie, ktoré tu vznikajú, 
ďakujeme za možnosť sa vzá-
jomne obohacovať a hlavne 
rozvíjať tých najdôležitejších 
v našich životoch – našich 
najmenších anjelikov, naše 
deti. 

Prajeme všet k ý m 
rodinám, nech Vám rok 
2018 splní všetky očakávania 
a túžby a tešíme sa na Vás 
aj v novom roku v našom 
Anjelikove.

 Zuzana Rydziová 
 Renáta Lukáčová

Poznámka na okraj
Materské centrum 

Anjelikovo je po vianoč-
ných prázdninách opäť 
otvorené každý pracovný 
deň,  konkrétne herňa od 
9. do 11. hodiny. K pravi-
delným aktivitám budú 
opäť patriť - cvičenie 
na fitloptách, pohybový 
krúžok pre rodičov s deťmi 
či montessori dielničky. 
Tešiť sa môžete aj na 
mimoriadne januárové 
podujatia – na odbornú 
prednášku o  výchove, 
besedu o  otužovaní 
s  členkou „ľadových 
medveďov“, či stretnutie 
na tému topánočiek 
„naboso“. Nové mamičky, 
ktoré sú v  materskom 
centre vítané,  nájdu 
podrobnejšie informácie 
na facebooku Materské 
centrum Anjelikovo alebo 
na www.mcanjelikovo.
webnode.sk.

***
Článok k  10. 

výročiu MC Anjelikovo 
zverejňujeme ešte raz, 
nakoľko pri prenose textu 
do decembrového vydania 
Bánovských novín došlo 
k chybe a v texte sa objavilo 
veľa českých výrazov. 
Autork ám č l ánku 
sa ospravedlňujeme. 
 redakcia
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...no ako sa máte,  priatelia,  
v  novom roku? Dali ste si 
novoročné predsavzatia? 
Ak áno a rozhodli ste sa, že 
budete empatickejší, milší... 
že sa budete viac usmievať... 
že najskôr budete vidieť 
vlastné chyby - až potom 
tých druhých... že začnete 
vnímať život pozitívnejšie 
- ste na správnej ceste.  Ak 

zvládnete tieto „dielčie“ 
výzvy, verte mi, že sa vám 
bude ľahšie chudnúť... 
aj prestávať fajčiť... aj 
začínať cvičiť. Všetky naše 
predsavzatia sa „dejú“ 
v  hlave (je super, keď 
v našej). Tak prečo nezačať 
najskôr s tými ľahšími? Tak 
šup-šup... s úsmevom do 
posilňovne.   (zb)

Dnes píše Zuza.nka

Okrem nášho mesta  
koledovalo v  Horných a 
Dolných Ozorovciach, ale 
aj v Miezgovciach, Hor-
ných Našticiach, Dolných 
Našticiach a Prusoch deväť 
skupiniek poskladaných z 
83 koledníkov a  15 sprevá-
dzajúcich dospelých osôb. 
Koledníci sa svojou soli-
daritou s  ľuďmi v ďalekých 
afrických krajinách dokázali 
zrieknuť svojho pohodlia, 
vianočných rozprávok... 
a  vyzbrojení   požehnaním 
nitrianskeho diecézneho 
biskupa Viliama Judáka 
a  etiópskeho biskupa 
TesfaselassieMedhinFessuh, 
ktorý navštívil Slovensko 
v  decembri 2017, sa vydali 
cestou sebazaprenia a  pri-
nášali do rodín požehnanie 
a  popritom robili zbierku 
Dobrej noviny.

„Do koledovania bolo 
zapojených veľa malých 
detí, niektoré mali len päť 
rokov, ktoré tiež všetko 
zvládli, dokonca sa zdalo, 
že mali viac energie a sily 
ako tí väčší. Na tvárach 
detí sa odrážala radosť zo 
služby, bolo vidno ich úsmev 
a nadšenie, že môžu aj oni 
pomôcť svojim rovesníkom 
v síce  ďalekej, ale vďaka 
pr ípravným stretkám 
už čoraz viac známejšej 
Afrike. Teším sa tomu, lebo 
si myslím, že je to jeden 
z  krásnych prejavov detskej 
viery, ktorá veľmi závisí aj 
od osobného príkladu, vzoru 
a povzbudení rodičov,“ 
hovorí Zuzana Košťálová, 
ktorá mala aj v  tomto 
roku v  bánovskej farnosti 
koledníkov Dobrej noviny 
na starosti. Finančný 

výťažok zo zbierky za mesto 
Bánovce nad Bebravou 
bol 3 601,70 eur. Finálna 
suma, ktorú odoslali na 
spomínaný projekt za celú 
farnosť, bola 5788 eur. 

Hornatý sever Etiópie 
skrýva v  ťažko dostupnom 
teréne mestečko Alitena, pre 
ktoré je určený tohtoročný 
ťažiskový projekt 23. 
ročníka Dobrej noviny. 
Väčšinu roka je tento kraj 
veľmi suchý, plodinám 
sa darí iba na poliach so 
zavlažovaním. Mnohé 
rodiny chovajú ovce, kozy, 
hovädzí dobytok a  sliepky. 
Obyvatelia malého horského 
mestečka žijú v usadlostiach 
roztrúsených na svahoch 
okolo centra, ktoré sa 
považuje za jedno z centier 
katolíckej viery v Etiópii. K 
mnohým osadám tu žiadna 

cesta nevedie a existujúca 
cesta, ktorú si miestni ľudia 
vytesali do kameňa, je veľmi 
náročná. „Jedným z mála áut 
v Alitene je terénna sanitka. 
Je súčasťou tohtoročného 
projektu, ktorého hlavným 
cieľom je podpora zlepšenia 
starostlivosti pre matky 
a deti  Zdravotného strediska 
sestier Vincentiek v Alitene. 
Dostupnosť lekárskej 
pomoci pomáha mnohým 
rodičkám s komplikáciami 
a malým deťom, ktoré by sa 
v náročnom teréne nedostali 
do nemocnice včas. Takto 
vyzerá naša konkrétna 
pomoc prostredníctvom 
Dobrej noviny tým ľuďom 
a krajinám, ktoré sú na 
tom ekonomicky horšie,“ 
potvrdila Zuzana Košťálová.

  (r), foto: koledníci

Koledníci Dobrej noviny vyzbierali 5788 eur 

Na sviatok sv. Štefana a Svätej 
rodiny sa rozbehli po Bánovciach 

a okolitých dedinách skupiny 
koledníkov Dobrej noviny. Do 160 
vopred prihlásených domácností 
prinášali dobrú zvesť koledami, 
vinšíkmi, piesňami, a  tak ohlasovali 
narodenie Pána...

 Spoločenská kronika

Terézia Fuková
Ema Chalupová
Paulína Zeka
Sofi a Kohútová
Tomáš Čimbora
Jakub Červeňan
Aneta Szokeová
Diana Humajová
Marína Exlerová
Slavomír Kmeťo
Andreas Kebísek
Tobias Ondrisek
Ivana Gahérová
Filip Škorvaga
Hana Števíková
Andrej Klieštinec
Zuzana Pastoreková
Maxim Ledaj
Marína Kováčová

Patrik Chrenko
Juraj Gargulák
Laura Štálniková
Tobiáš Tománek
Kamil Kada
Michaela Nirková
Laura Urbanová
Boris Bitara
Branislav Bitara
Alexander Daniš
Fabián Rác
Martin Varhaník
Dorota Štadlerová
Sebastián Sulovsk ý
Zora Strapeková
Michal Belansk ý
Benett Ander
Laura Pafčugová

..

Narodili sa

Ludmila Bronišová, rod. Kuboušková *1938
Jozef Černo *1953
Rozália Beňačková, rod. Paláková *1934
Emilia Jankovičová, rod. Hoššová *1926

Opustili nás

Zmodernizovaná mestská knižnica 
opäť slúži svojim návštevníkom

Mestská knižnica Ľ. Štúra Bánovce nad 
Bebravou oznamuje svojim používateľom, že 
je znovu uvedená do prevádzky od 2. januára 
2018. Otváracie hodiny počas pracovných 
dni od 9.00 do 17.00 h, v  sobotu od 8.00 
do 12.00 h. Knihovníčky ďakujú svojim 
čitateľom a návštevníkom za trpezlivosť, keď 
musela byť knižnica z dôvodu modernizácie 
takmer dva mesiace zatvorená. Dnes slúži 
svojim návštevníkom lepšie a  rýchlejšie. 
Tel. kontakt 038/7602767, e-mail: kniznica@
kulturabn.sk.  Foto: MsK

Ozorovce

sídlisko Sever
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F2=1/2 strany
255 x 166 mm

140 €

F1=1/1 strany
255 x 335 mm

250 €

95 €
F3=1/4 strany
126 x 166 mm 

F5=1/18 strany
83 x 53 mm

30 €

F4=1/8 strany
126 x 81,5 mm 

55 €

F6
255 x 70 mm 

95 €

Výroba
grafi ckej reklamy

 Spracovanie v elektronickej
podobe dodaných materiálov 

formát F5   15,- €
formát F3 – F4   25,- €

 formát F1 – F2   40,- €
 Kompletná výroba reklamy   50,- €

Najlacnejšia reklama v regióne

Politická reklama je so 100 % prirážkou
Titulná strana je so 100 % prirážkou

Uvedené ceny sú bez DPH

Inzercia v roku 2018
0948 297 151, 0948 602 422

obchod@kulturabn.sk

na celoročnú 
reklamu

% 
zľava20

do 8200 
domácností 

a fi riem,
týždenná

periodicita
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Psíkovia na adopciu 
Aron a Monty

Začiatkom decembra vzniklo v Bánovciach nad 
Bebravou občianske združenie Bánovskí chlpáči, 
ktorého členovia sa starajú o psíkov - bezdomovcov. 
Viac o ich činnosti v budúcom vydaní Bánovských 
novín. Aj redakcia podala pomocnú ruku a  po 
dohode s  týmito dobrovoľníkmi budeme ponúkať 
nájdených psíkov na adopciu do rodín, ktoré sa budú 
o ne starať. Prvý je päťročný Aron. Druhý je čierny 
Monty, ktorému veterinári odhadujú už viac ako 12 
rokov, napriek tomu sa teší celkom dobrej kondícii. 
I keď bol nájdený s čípom, majiteľ sa k nemu nehlási... 
Viac psíkov nájdete na facebooku OZ Bánovskí chl-
páči.  (ab)

Slavistky sme potrápili 
DHC Slavia Praha - HK Sokol RMK Bánovce nad Bebravou 31:26 (18:11) 

XXIV. Vianočný halový minifutbalový turnaj

Futbalový turnaj hráčov nad 35 rokov

Bánovská halová futbalová liga

Náš nedeľný súper HC 
Slavia Praha len na jeden 
deň prepustil 3. priečku v 
tabuľke MOL ligy žien a to 
hádzanárkam HK Slovan 
Duslo Ša ľa. Slavistky 
totiž v stretnutí 12. kola 
podľa očakávania zdolali 
z veren k y ne R icha rda 
Makýša 31:26. Polčas sme 

prehrali 18:11. Strelecky 
nás celé stretnutie ťahala 
zimná posi la Klaudia 
Michnová, ktorá konto 
Slávie zaťažila 13 gólmi. 
Bánovce zostávajú aj po 
jedenástich odohraných 
zápasoch bez bodového 
zisku, no výsledok z Prahy 
budí rešpekt.

Tréner Richard Makýš 
po zápase: „Prvý polčas sme 
hrali ustráchane, no po pre-
stávke si dovolím povedať, 
že sme boli lepším tímom. V 
druhej tridsaťminútovke sme 
sa mohli spoľahnúť na bran-
kárky, ktorých úspešnosť 
zákrokov atakovala 50 per-
cent.  Na palubovke dostala 

šancu aj ďalšia odchovan-
kyňa nášho klubu Zuzuna 
Galková.“  Najviac gólov: 
Svobodová 6, Šetelíková 5, 
Galušková 5/2 - Michnová 
9/4, Turková 4, Matušincová 
4/1. Pok hody: 4/3 - 8/7, 
vylúčené: 4 - 4, rozhodovali: 
Pavlát a Točík (obaja ČR), 
200 divákov.     (aj)

Neodmysliteľnou sú-
časťou vianočných sviatkov 
v  našom meste je už 24 
rokov halov ý minifut-
balový turnaj o  Putovný 
pohár Slovenského Orla 
a  Pohár primátora mesta 
Bánovce nad Bebravou. Aj 
v   tomto roku sa turnaja 
zúčastnilo viac ako 20 
družstiev z  okresov Brati-
slava, Trenčín, Prievidza, 
Topoľčany a Bánovce nad 
Bebravou. 

Predkolo turnaja sa 
odohralo dňa 23. decembra 
v športovej hale Bánovce nad 
Bebravou. Do širšieho tur-
naja, ktoré sa hrá pravidelne  
26.12. , postúpilo najlepších 
18 mužstiev, ktoré  vytvorilo 
podľa vopred určeného 
kľúča  6 trojčlenných skupín.  
Širšie � nále opäť potvrdilo, 
že tento turnaj nemá nikdy 
vopred určeného favorita. 
K najväčším prekvapeniam 
patrí vyradenie bronzovej 
Borusie Bánovce n/B. 
s  l igov ý m brankárom 
Marekom Igazom, resp.  
Bayernu K.Ves,  ktorej 
dres obliekli  súrodencami 
Samuel a  Martin  Štefani-
kovci.  No hlavne vyradenie 
minuloročného víťaza V. 

Hradnej, ktorej dres obliekli 
aj v  tomto roku prvoligoví 
hráči AS Trenčín Denis 
Jančo, Martin Šulek a hlavne 
slovenský reprezentant 
a súčasný hráč španielskeho 
klubu Celta Vigo Stanislav 
Lobotka. Práve jeho výkon 
v širšom � nále bol ozdobou 
turnaja a  jeho 3 góly boli 
odmenené aplauzom zapl-
nenej haly.  

Do  užšieho poo-
bedného finále postúpilo 
napokon len  6 najlepších  
družstiev, t.j. víťazov jednot-
livých skupín. Z  predchá-
dzajúceho ročníka si postup 
vybojovali len bánovské 
Colo Colo a  Jamajka 
Topoľčany. Ostatné štyri 
kolektívy  - Orol Miezgovce, 
bánovský Boca-Juniors a 
Dubodiel si účasť v  užšom 
� nále zopakovali po ročnej 
prestávke. Nováčik turnaja 
Logistik z Bratislavy vedené 
podnikateľom Dušanom 
Gabajom prišiel na turnaj 
v silnej zostave. V jeho drese 
nastúpilo niekoľko bývalých 
ligových hráčov Slovana  
Bratislava, Dukly Trenčín  či 
Sprataka Trnava, ako napr. 
Rastislav Kostka, brankár 
Marián Kapusta, Jaroslava 

Prekop, Andrej Fi l ip...
atd. Hlavným strojcom 
ich neskoršieho víťazstva 
však bola trojica aktívnych 
hráčov z Brazílie -Valdemar 
De Silva, Viktor Martin De 
Suaza a Weslei Dos Santos. 

Vo večernom finále 
pred zaplneným hľadiskom 
si prvenstvo  nakoniec  
vybojovalo mužstvo  STS 
Logistik,  ktoré zdolalo 
minuloročného f inalistu 
Jamajku Topoľčany až na 
pokutové kopy 4:3, keď 
zápas sa skončil v  riadnom 
hracom čase remízou 0:0. 
V  zápase o  tretie miesto si 
Cololo Colo poradilo s Boca 
Junior  2:0, keď skórovali 
Denis Minárik a Juraj Laco. 
Na 5. resp. 6 mieste skončili 
napokon hráči Dubodiela 
a  Orla Miezgovce.  Naj-
lepším strelcom turnaja s 5 
gólmi sa stal  Weslei Santos 
z  víťazného mužstva. Za 
najlepšieho brankára bol 
vyhodnotený Tomáš Oravec  
z  mužstva Colo Colo.  
Cenu pre najlepšieho hráča 
tentokrát získal Valdemar 
De Silva opäť z  víťazného 
mužstva. Cenu fair-play 
obdržal  talentovaný Jozef 
Flóro z Boca Juniors.  Opäť 

sa potvrdilo, že tento naj-
starší a  možno aj najväčší 
amatérsky vianočný turnaj 
nemá hlavného favorita. 
V priebehu jeho 24. ročníkov 
sa doposiaľ nepodarilo žiad-
nemu družstvu obhájiť jeho 
prvenstvo. 

Putovný pohár Slo-
venského Orla a Pohár 
primátora mesta Bánovce 
nad Bebravou, ako aj ceny 
najlepším kolektívom a jed-
notlivcom odovzdali osobne 
primátor mesta Marián 
Chovanec, starosta obce 
Miezgovce Juraj Trgyňa, 
prezident Slovenského orla 
Bratislava Jozef Gálik a ria-
diteľ turnaja Miloš Šagát. 
XXIV. ročníka sa zúčastnilo 
vyše 200 hráčov a  pod 
dohľadom rozhodcov Jozefa 
Bečku a  Denisa Porubana 
bolo odohraných spolu 
v  priebehu dvoch dní 28 
zápasov.  V priebehu turnaja 
prebehla zbierka „Minca 
pre choré deti“, ktorá spolu 
s  časťou výťažku turnaja 
bude venovaná  onkologic-
kému oddeleniu Detskej 
Fakultnej nemocnici v Bra-
tislave. V doterajšej histórii, 
bolo takto odovzdaných 
vyše 5 500 eur. (mš, aj)

Deň pred Silvestrom 
sa uskutočnil v  Mestskej 
športovej hale už 14.ročník 
futbalového turnaja hráčov 
nad 35 rokov za účasti 8 
mužstiev. Minuloročnému 
víťazovi Capri v  Sieti sa 
nepodarilo postúpiť zo sku-
piny o skóre. Jediné mužstvo 

turnaja ŠK Podhoran Krásna 
Ves neprehralo na turnaji 
ani jeden zápas v  riadnom 
hracom čase a  umiestnilo 
sa na treťom mieste. Prvý-
krát v  histórii sa na turnaji 
zúčastnili hráči z  Ľuborče 
a zároveň sa im tento turnaj 
aj podarilo vyhrať, keď vo 

finále suverénne porazili 
Staré Páky z Veľkej Hradnej 
výsledkom 6:2 a  domov si 
odniesli prvenstvo z turnaja. 
Ceny pre najlepšie prvé tri 
tímy odovzdával hlavný 
organizátor turnaja a  pred-
seda občianskeho združenia 
Rozvoj Športu Jozef Farkaš. 

Výsledky: Semi� nále - Vláda 
Ľuborča – Benfica 10:0 
(5:0), ŠK Podhoran Krásna 
Ves - Staré Páky 2:2 (1:2) 
na pok.kopy 2:3, o 3.miesto: 
Benfica - ŠK Podhoran 
Krásna Ves 2:4 (0:2), � nále: 
Vláda Ľuborča - Staré Páky 
V.Hradná 6:2 (4:0). (aj, jf)

BHFL pokračovala 7. 
januára ôsmym kolom. 
Výsledky všetkých piatich 
stretnutí nepriniesli výraz-
nejšie prekvapenie. Za 
zmienku však stojí víťazstvo 
celku BN Taxi nad tímom 
Colo Colo 5:4, pričom po 
prvom polčase bol stav 2:4. 
Výsledky 8. kola: Sokolíci – 

Hella  5:2  (1:2) D.Rolinec 4, 
Libor Dzúrik - J.Filo, J.Gal-
bavý. Colo Colo – BN Taxi 
4:5  (4:2) M.Čahoj, A.Koreň, 
D.Minárik, M.Baleš - T.Ci-
bula 3, M.Filin, D.Milič. 
Banex-BN   -   FC Kuvajt 
H.Vestenice      3:10  (1:4) 
R.Čaprnka 4, M.Havránek 
2, D.Šuhajda2, J.Kolenčík, 

J.Matejovič - J.Černjos, 
P.Botka, D.Kajan. El 
Fuňo -  FC Bayern Krásna 
Ves   4:1 (0:0) M.Mikloš, 
T.Star ych, R .Mrocek, 
S.Mikloš - J.Gieci. Naked 
in Paradise – Jasklo-Ber-
nard 4:7 (2:2) M.Ševčík 2, 
M.Baláž - M.Masarovič 
2, J.Malina 2, Ž.Lukovič. 

Poradie kanonierov: 20 
gólov: M.Ševčík  (Naked 
in Paradise),  14 gólov:R.
M r o c e k   ( E l F u ň o) , 
12  gólov :    Ž .
Lukovič (Jasklo),   10 gólov: 
D.Rol inec (Sokol íci), 
L.Dzúrik  (Sokolíci),  A.
Strakúšek  (FC Bayern),  P.
Botka (Banex).  (aj, jf)

IDONA s.r.o. 
 nábytkárska spoločnosť so sídlom v BN,  vyrábajúca 

a montujúca nábytok do krajín EÚ,  prijme do trvalého 
pracovného pomeru zamestnancov na pozície:

 stolár 
    (samostatnosť, zodpovednosť, prax výhodou)
 pomocný pracovník do stolárskej výroby
 pracovník na expedíciu – balenie nábytku, 
nakládka a manipulácia s nábytkom

Nástup možný ihneď.
Kontakt: 0918 482 700, email: jakal@idona.sk

 Dám do prenájmu garáž v centre BN od 
1.2.2018. Tel. 0903 376 459.
 Predám lacno motocykel JAWA 250. Tel. 0915 
041 740.

INZERCIA

V novom roku všetko dobré, veľa zdravia, šťastia a úspe-
chov praje všetkým členom SZZP ako i predsedom ZO 
SZZP. predsedníctvo OR SZZP Bánovce n. B.
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Cvičenie 
seniorov
v CVČ
Klub dôchodcov Bánovce 
nad Bebravou cvičí každý 
utorok od 15.00 do 17.00 h v 
CVČ pod vedením odbornej 
cvičiteľky. Informujte sa 
v KD na Farskej.
Klub dôchodcov Dolné 
Ozorovce cvičí každý piatok 
v CVČ, cvičenie je rozdelené 
na dve skupiny: od 13.00 
h  – menej náročné cviky, od 
14.00 h – klasické cvičenie. 
Cvičiť môžu od 13.00 h aj 
zdravotne postihnutí seniori. 
Informácie v  CVČ pred 
cvičením. 

V  Informačnom centre 
na Námestí Ľ. Štúra ponú-
kame stolové kalendáre na 
rok 2018 s jedinečnými foto-
gra� ami členov bánovského 
Fotoklubu Rokoš., ktorý svo-
jimi aktivitami reprezentuje 
mesto. Informačné centrum 
je otvorené v  pondelok až 
v  piatok v  čase od 8.00 do 
16.00 h.  (MsKS)

v informačnom centre na námestí

Navštíviť nás môžete každý pracovný deň od 8.00 do 16.00. Tešíme sa na Vás !

JANUÁROVÁ NÁDIELKA KNÍH! 


